
	 onsdag den 9. november 2022


BM Friluftsrådet 

Emne

- Tilstede: Holger Christensen, Brian Jensen, Nils Marcussen, Keld Harbo (ref.)


- Dagsorden:


• Siden sidst


• Adgang til private skove


• Skovbrugerråd


• Planlægning af årsmøde


• Diverse


• Næste møde


- Siden sidst


• Holger var til møde på Røsnæs om urørt skov på Røsnæs, i Hønsehalse Skov 
og Bognæs på Tuse Næs. Der er ikke planer om tiltag, der vil forstyrre 
offentlighedens adgang til skovene.


• Der afholdes lokale møder i f.m. Kalundborg-motorvejen, bl.a. hvor meget 
natur, der inddrages og hvordan man passerer vejen.


• Holger var i Holland for at se forskellige naturparker (Oostvardersplassen). I 
begyndelse døde dyrene af sult, da der ikke var nogen regulering. Det gør man 
nu og projektet kører bedre. En hektisk tur på 2 dage. På turen deltog folk fra 
Friluftsrådet, naturparkfolk og politikere. 41 personer i alt. 


• Der er jubilæumsmøde den 26/11, hvor Holger deltager. På dagsordenen er 
bl.a. en snak om de lokale Friluftsråds rolle.


• Brian har kontakt til Rikke Dam fra sekretariatet ang. et møde om søgning af 
fondsmidler. Maja Bovin skal deltage, da hun har erfaring med søgning af 
fondsmidler. Brian arbejder videre med sagen. 


• Brian har haft et Grønt Råds møde. Lidt tynd dagsorden, men vindmøllerne i 
Kattegat var i fokus. De er dog ikke en del af FR’s interessesfære. 
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• Brian har også været til folkemøde i Odsherred. Morten DD deltog og 
pointerede, at det var bedre at lave natur, hvor der allerede er natur i stedet for 
at inddrage landbrugsjord.


• Keld orienterede om etableringen af en handicapvenlig låge i Holbæk Dyrehave. 
Med venlig bistand fra Rose-Maria Helle har Dyrehaven og kommunen arbejder 
på sagen. 


- Adgang til private skove


• Det er vores opfattelse, at FR’s generelle forslag om, at der 24/7 skal være 
adgang til private skove, er for omfattende. Det er trods alt en privat skov, hvor 
skovejer bør have en vis råderet. Holger vil dele den holdning på mødet den 
26/11. 


- Skovbrugerråd


• Naturstyrelsen har etableret nye grænser for distrikterne. Der har i mange år 
været såkaldte skovbrugerråd, hvor Brian Jensen har repræsenteret FR. Holger 
har meddelt, at Brian er den bedste kandidat. En mulighed er, at Lisbeth Maria 
Hansen blev substitut for Brian og at man delte mandatet, afhængig af 
emnerne på dagsordenen.


- Planlægning af årsmøde for region Sjælland 


• Antal deltagere: 5 bestyrelser. Holger vil undersøge, om vi kan holde det hos 
Kattrup Vildnis. Ellers er det Axels udfordring.


- Vores lokale årsmøde (i 1. kvartal) 


• 2 forslag: Hos Tølløse svæveflyveklub (hvilket behov har de) eller sammen med 
en redaktør i Nordvestnyt (hvordan får vi FR i medierne?). Nye forslag 
fremkommer på næste møde.


- Diverse


• Vi vil bede sekretariatet om at skrive til alle specialklubber i vores område, om 
de er interesserede i at modtage referater fra vores møder direkte. I så fald skal 
de skrive en mail til Holger. God idé.


- Næste BM møde 19. januar 2023, kl. 17.30. Holger vender tilbage med lokation.
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